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Bijlagen 

  
B & W d.d.: 12-10-2021 
  
Besloten wordt: 

1 In te stemmen met het reguleren van deelvoertuigen in de Algemene Plaatselijke Verordening (APV) van 
Deventer; 

2 In te stemmen met het laten voorbereiden en uitwerken van een vergunningensysteem voor 
deelvoertuigen in de APV; 

3 De raadsmededeling vast te stellen en aan te bieden aan de raad; 

1 De nota en het besluit openbaar te maken. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[X] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 



 
  

ADVIESRADEN: 

Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Het delen van voertuigen biedt kansen bij het verminderen van vervoersbewegingen in de stad en daarmee ook 
bij het borgen van bereikbaarheid in relatie tot de grote woningbouw- en inbreidingsopgave waar Deventer voor 
staat. Daarom staat de gemeente Deventer open voor nieuwe mobiliteitsconcepten. Sinds 26 november 2020 
biedt Go-Sharing  elektrische deelscooters aan in Deventer. De insteek van de gemeente was destijds om 
ervaring op te doen met deze vorm van deelmobiliteit. De intentieovereenkomst met Go-Sharing loopt tot 1 
januari 2022 en na ongeveer driekwart jaar is het tijd om de balans op te maken. Het Digipanel en andere 
Deventenaren zijn voor de zomer gevraagd naar hun ervaringen met deelscooters.  Mede op basis van deze 
reacties en eigen ervaringen van de gemeente is de wens om de regie op de uitrol van nieuwe 
deelmobiliteitsconcepten beter te kunnen organiseren. De gemeenteraad besluit uiteindelijk tot een verbod op 
het aanbieden van voertuigen middels een nader vorm te geven artikel in de Algemene Plaatselijke Verordening 
(APV) en koppelt dit aan een eveneens nader vorm te geven vergunningensysteem. 

  
Beoogd resultaat 

Het instellen van een vergunningstelsel in de APV voor deelvoertuigen, met uitzondering van deelauto’s, om zo 
een onevenredige belasting van de openbare ruimte tegen te gaan en kwaliteit van de leefomgeving te 
behouden. 

  
Kader 

 Omgevingsvisie Deventer 

 Uitvoeringsplan Duurzame Mobiliteit 

 Programma Fiets 

  
Argumenten voor en tegen 

Voor 

        Het instellen van een vergunningsstelsel  biedt de gemeente een instrument om de balans in en de 

kwaliteit van de openbare ruimte beter te bewaken en daarmee onevenredige belasting te voorkomen. 

  

        Het instellen van een juridisch kader geeft de gemeente mogelijkheid om duidelijke (rand)voorwaarden 

te stellen richting aanbieders. 

  

Tegen 

        De wijziging van de APV resulteert mogelijk in een afweging binnen handhavingsbeleid. 

  
Extern draagvlak (partners) 

Parkmanagement Deventer en SDBM zijn bij de lancering van Go-Sharing in Deventer in 2020 betrokken. 

Aanvullend dient te worden bepaald of op grond van de inspraakverordening ook andere doelgroepen inspraak 

krijgen bij de vormgeving van het vergunningstelsel. 

  
Financiële consequenties 

Voor het verlenen van een vergunning worden leges berekend. De hoogte van de leges bij een 

vergunningaanvraag volgt bij de uitwerking van het vergunningensysteem.  

  
Aanpak/uitvoering 

Besluitvormingsproces 

De commerciële markt voor deelmobiliteit groeit en ook bewoners willen steeds vaker delen. Deventer volgt die 
trend ook, maar in minder grote snelheid dan in de grotere steden in de Randstad. De verwachting is dat op 
korte termijn meer aanbieders van deelmobiliteit zich bij de gemeente zullen melden om fietsen, scooters of 



 
misschien wel steps aan te bieden in Deventer. Een juridisch kader stelt de gemeente in staat om een wildgroei 
aan deelconcepten te voorkomen en kwaliteit van de openbare ruimte te bewaken. Momenteel ligt de focus op 
deelscooters, maar in de uitwerking wordt gekeken of er ook regels voor andere deelvoertuigen, zoals 
deelfietsen, kunnen worden meegenomen. 
  
Na dit collegebesluit volgt de voorbereiding en uitwerking van het vergunningstelsel (dat wordt opgenomen in de 
APV) en de beleidsregel voor deelvoertuigen. Het gereguleerd toestaan van deelscooters in de openbare ruimte 
impliceert dat de gemeente een schaarse vergunning gaat verlenen aan aanbieders. Het wijzigingsvoorstel voor 
de APV, inclusief de bijbehorende beleidsregel en procedurevoorstel wordt voorgelegd aan de gemeenteraad. 
Het proces om te komen tot een vergunningsprocedure vraagt echter tijd. We streven ernaar om op zo kort 
mogelijke termijn bij de gemeenteraad terug te komen met een wijzigingsvoorstel. Mocht de APV-wijziging niet 
voor het verlopen van de intentieovereenkomst op 1 januari 2022 gereed zijn, dan treedt voor Go-Sharing een 
gedoogperiode in werking tot het moment van formele vergunningverlening.  
  
Evaluatie 
De ervaringen van gebruikers en niet-gebruikers van deelscooters zijn gepeild via het Digipanel en sociale 
media. Het volledige rapport is ter kennisname als bijlage toegevoegd. Respondenten zijn gevraagd naar 
bekendheid, gebruik, voor- en nadelen en naar wat de gemeente in hun optiek voor acties zou moeten nemen. 
De deelscooters zijn goed bekend bij de meeste Deventenaren, voornamelijk doordat inwoners ze hebben zien 
rijden of hebben zien staan. In het buitengebied zijn de scooters minder goed bekend dan in de stad en daar 
worden ze ook minder vaak gebruikt. Voordelen van de scooters zijn dat je erg dichtbij de bestemming komt, er 
geen aanschaf- en onderhoudskosten zijn en dat de scooters milieuvriendelijk zijn. Ook dat het een stille vorm 
van vervoer is wordt gewaardeerd. De helft van niet-gebruikers ervaart overlast van de deelscooters. 
Voornamelijk omdat gebruikers de deelscooters neerzetten op een manier waarop zij het trottoir blokkeren en de 
toegankelijkheid voor mindervaliden belemmeren. Mede op basis van de ervaringen met deelscooters besluit het 
college om deelvoertuigen vergunningsplichtig te maken. De meldingen van bewoners en reacties naar 
aanleiding van de Digipanel-enquête neemt de gemeente mee in de uitwerking van de vergunningseisen. 
  
Handhaving 
Het wijzigen van de APV kent een relatie met de inzet van handhaving. Uit een rondvraag bij andere gemeenten 
met een vergunningensysteem voor deelvoertuigen blijkt echter dat zij geen aparte taken toevoegen 
voor  handhaving. De deelscooters volgen dezelfde regels als privéscooters. Meldingen worden direct doorgezet 
naar de aanbieder, waarbij de maximale responstijd voor het afhandelen van een melding wordt vastgelegd in 
de vergunning. Uit een evaluatie van de gemeente Rotterdam blijkt dat er in de praktijk niet wordt gehandhaafd 
op deelscooters, mede omdat de scooters vaak al weg zijn voordat deze verwijderd kunnen worden of doordat 
de scooters te zwaar zijn om arbo-technisch goed te kunnen verplaatsen. In het vergunningenstelsel leggen 
gemeenten vaak regels vast over de responstijd op klachten. De gemeente Groningen heeft bijvoorbeeld als eis 
dat 95% van de meldingen binnen 12 uur na een melding worden afgehandeld. In Deventer willen we de aanpak 
van andere gemeenten volgen en toespitsen op de Deventer situatie, waardoor de impact van het instellen van 
een vergunningstelsel niet tot een extra belasting van het handhavingsapparaat leidt maar er wel extra middelen 
in handen zijn om op te kunnen treden als een aanbieder afspraken niet op tijd nakomt. De huidige ureninzet 
van handhaving is namelijk beperkt, waardoor extra taken moeilijk te integreren zijn in het takenpakket van 
BOA’s. Om dit op te vangen continueren we in Deventer de reguliere overlegstructuur tussen handhaving en de 
aanbieder om snel te kunnen schakelen bij specifieke overlastmeldingen.  
 



 
 

RAADSMEDEDELING 
Onderwerp Regulering deelvoertuigen 

  

Mededeling nummer 2021-002636  Portef.houder Weth. Rorink 

Team DEV-BLD BenW-besluit d.d.: 12 oktober 2021 

  
  
  

1. Inleiding: waarom deze mededeling 

  

Het delen van voertuigen biedt kansen bij het verminderen van vervoersbewegingen in de stad en 
daarmee ook bij het borgen van bereikbaarheid in relatie tot de grote woningbouw- en 
inbreidingsopgave waar Deventer voor staat. Daarom staat de gemeente Deventer open voor nieuwe 
mobiliteitsconcepten.  
 
Op basis van het ervaringsonderzoek onder het Digipanel en eigen ervaringen van de gemeente 
wenst het college om de regie op de uitrol van deelmobiliteitsconcepten beter te kunnen organiseren. 
Daarom besluit het college tot het uitwerken van een voorstel om een vergunningstelsel voor 
deelvoertuigen in te voeren, als onderdeel van de APV, om het aanbieden van deelvoertuigen in de 
openbare ruimte te reguleren.  
 
Het college gaat besluitvorming voorbereiden. De gemeenteraad besluit uiteindelijk tot een verbod op 
het aanbieden van deelscooters in de Algemene Plaatselijke Verordening (APV) en koppelt dit aan 
een nader vorm te geven vergunningensysteem. Het college wil u vroegtijdig omtrent dit voornemen 
informeren. 
  

2. Kader 

  

  

 Omgevingsvisie Deventer 

 Uitvoeringsplan Duurzame Mobiliteit 

 Programma Fiets 
  

3. Kern van de boodschap 

  

Het instellen van een vergunningstelsel in de APV voor deelvoertuigen, met uitzondering van 
deelauto’s, om zo een onevenredige belasting van de openbare ruimte tegen te gaan en kwaliteit van 
de leefomgeving te behouden. 
  

4. Nadere toelichting 

  

De commerciële markt voor deelmobiliteit groeit en ook bewoners willen steeds vaker delen. Deventer 
volgt die trend ook, maar in minder grote snelheid dan in de grotere steden in de Randstad. Hoewel 
het gebruik van deelvoertuigen kansen biedt bij het verlagen van vervoersbewegingen in een steeds 
compacter wordende stad, zien we steeds vaker de meer negatieve impact van foutgeparkeerde 
deelvoertuigen in de openbare ruimte. De verwachting is dat op korte termijn meer aanbieders van 
deelmobiliteit zich bij de gemeente zullen melden om fietsen, scooters of misschien wel steps aan te 
bieden in Deventer.  

 
Een juridisch kader stelt de gemeente in staat om een wildgroei aan deelconcepten te voorkomen en 
kwaliteit van de openbare ruimte te bewaken. Momenteel ligt de focus op deelscooters, maar in de 
uitwerking wordt gekeken of er ook regels voor andere deelvoertuigen, zoals deelfietsen, kunnen 
worden meegenomen. De regulering van deelauto's wordt nu buiten beschouwing gelaten. 
 
Na dit collegebesluit volgt de voorbereiding en uitwerking van het vergunningstelsel (dat wordt 
opgenomen in de APV) en de beleidsregel voor deelvoertuigen. Het gereguleerd toestaan van 
deelscooters in de openbare ruimte impliceert dat de gemeente een schaarse vergunning gaat 
verlenen aan aanbieders. Het wijzigingsvoorstel voor de APV, inclusief de bijbehorende beleidsregel 
en procedurevoorstel wordt voorgelegd aan de gemeenteraad.  
 
 



 
 
 
 
Het proces om te komen tot een vergunningsprocedure vraagt echter tijd. We streven ernaar om op zo 
kort mogelijke termijn bij de gemeenteraad terug te komen met een wijzigingsvoorstel. Mocht de  
APV-wijziging niet voor het verlopen van de intentieovereenkomst op 1 januari 2022 gereed zijn, dan 
treedt voor Go-Sharing een gedoogperiode in werking tot het moment van formele 
vergunningverlening.  
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Managementsamenvatting 

Sinds een half jaar rijden er in Deventer deelscooters rond van Go Sharing. Om een beeld te krijgen van de 

mening van Deventernaren over dit onderwerp is een vragenlijst uitgezet onder drie groepen. Dit zijn het 

Digipanel, de gebruikers van de scooters en niet-gebruikers die graag hun mening wilde geven over dit 

onderwerp. Respondenten zijn gevraagd naar bekendheid, gebruik, voor- en nadelen en naar wat de 

gemeente voor acties zou moeten nemen. Leden van het Digipanel is apart gevraagd naar ervaren overlast.  

De deelscooters zijn goed bekend bij de meeste Deventenaren, voornamelijk doordat inwoners ze hebben 

zien rijden of hebben zien staan. In het buitengebied zijn de scooters minder goed bekend dan in de stad en 

daar worden ze ook minder vaak gebruikt. Voordelen van de scooters zijn dat je erg dichtbij de bestemming 

komt, er geen aanschaf- en onderhoudskosten zijn en dat de scooters milieuvriendelijk zijn. Ook dat het een 

stille vorm van vervoer is wordt gewaardeerd, voornamelijk door Digipanelleden en niet-gebruikers. Nadelen 

zijn dat de scooters overal geparkeerd staan, op onlogische plekken staan en voor gebruikers is ook de prijs 

een nadeel.   

De gebruikers van de scooters maken meestal incidenteel of een tot enkele keren per maand gebruik van de 

scooter. Redenen voor het gebruik zijn dat het sneller is dan de fiets, beter voor het milieu en sneller dan de 

auto. Gebruikers zijn tevreden over de scooters, gemiddeld worden ze gewaardeerd met een 7,5. 

Deelscooters worden voornamelijk recreatief gebruikt. Mensen die al gebruik maken van de scooters 

verwachten dit in de toekomst te blijven doen; niet gebruikers verwachten dit een stuk minder vaak.  

Aan het Digipanel zijn vragen gesteld over overlast. De helft van hen ervaart overlast van de scooters. 

Voornamelijk omdat ze het trottoir blokkeren en de toegankelijkheid voor mindervaliden belemmeren. 

Respondenten verwachten van de gemeente dat er meer regie wordt gevoerd op de terugbrenglocaties van 

de scooters en dat de gemeente beter toeziet op de parkeerplekken. Gebruikers willen graag van de 

gemeente dat het servicegebied wordt uitgebreid. 
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Inleiding 

Sinds een half jaar rijden er groene deelscooters van GO Sharing in Deventer. Het zijn elektrische 

deelscooters, waarvan iedereen met een rijbewijs gebruik kan maken. De gebruiker betaalt voor de tijd dat hij 

de deelscooter gebruikt.  

De deelscooters mogen in bepaalde delen van de stad geparkeerd worden, het zogenoemde servicegebied. 

Het gaat om de groene gebieden in de kaart hieronder. De rode gebieden zijn plekken waar de deelscooters 

niet mogen parkeren. Deze zones zijn samen met de gemeente bepaald. GO Sharing en de gemeente 

hebben nu een overeenkomst voor maximaal 100 scooters.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Deelvervoer wordt in Nederland in toenemende mate gebruikt door reizigers om van A naar B te komen. 

Vaak worden deze vormen van vervoer in aanvulling gebruikt op openbaar vervoer. Gemeente Deventer ziet 

mogelijkheden voor deelvervoer op korte afstanden in de stad, voornamelijk om het lokale autoverkeer terug 

te dringen. Elektrische deelscooters zijn een stille en schone vorm van vervoer.  

 

Onderzoeksvragen 

Gemeente Deventer is benieuwd naar de meningen van inwoners over de deelscooters. Daarom heeft er een 

onderzoek hierover plaatsgevonden. De vragen gingen over de bekendheid, gebruik, voor- en nadelen en 

naar wat de gemeente voor acties zou moeten nemen. Leden van het Digipanel is apart gevraagd naar 

ervaren overlast.  
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Methode: digipanel en open link  

Eind juni is er een vragenlijst uitgezet onder het Digipanel. Aanvullend op het Digipanel is er een open link op 

de gemeentelijke website geplaatst. Hiermee kon de mening gepeild worden van gebruikers van deelscooters 

die geen lid zijn van het Digipanel. De reden hiervoor was de veronderstelling dat vooral jongeren gebruik 

zouden maken van de deelscooters en zij zijn naar verhouding minder vertegenwoordigd in het Digipanel. Via 

social media (Facebook en Instagram) zijn gebruikers geattendeerd en uitgenodigd deel te nemen aan het 

onderzoek. Verder is er via het jongerenwerk van Raster aandacht gevraagd en zijn collega-ambtenaren van 

de gemeente Deventer gevraagd of ze eventuele gebruikers wilden attenderen op het onderzoek.  

 

Respons 

De vragenlijst is uitgezet onder de 2.254 leden van het Digipanel. Aan de peiling hebben 987 panelleden 

deelgenomen, een mooie respons van 42,8%. Zoals verwacht zijn er weinig gebruikers van deelscooters 

onder de panelleden. Van hen hebben er 27 ooit gebruik gemaakt van een deelscooter in Deventer.  

Via de open link hebben in totaal 256 mensen gereageerd, waarvan 129 mensen gebruik hebben gemaakt 

van de deelscooters in de gemeente Deventer. Opvallend is dat er niet alleen gebruikers hebben gereageerd 

via de open link, maar ook veel niet-gebruikers.  

 

In de rapportage delen we de antwoorden op in drie categorieën. Gebruikers van deelscooters die via de 

open link hebben meegedaan en gebruikers die via het Digipanel hebben gereageerd zijn een groep. 

Daarnaast onderscheiden we onder de niet-gebruikers nog twee groepen; de Digipanelleden en de 

respondenten via de open link. Omdat zij op verschillende manieren benaderd zijn en ook een andere 

samenstelling hebben houden we deze groepen apart.    

Groepen in de rapportage:  

1. Gebruikers van deelscooters 

2. Niet gebruikers: Digipanelleden  

3. Niet gebruikers: Open link 

Op deze indeling is één uitzondering. Alleen aan de Digipanelleden is gevraagd naar ervaren overlast. Voor 

dit onderwerp wordt over de hele groep Digipanelleden gerapporteerd, inclusief de 27 gebruikers van de 

scooters. 

Gebruikers van de deelscooters zijn met gemiddeld 35 jaar de jongste groep respondenten. Niet-gebruikers 

zijn gemiddeld 43 jaar en Digipanelleden zijn gemiddeld 57 jaar. Gebruikers van de scooters zijn vaker man 

(62%). Dit geldt ook voor Digipanelleden (60%), maar in de niet-gebruikersgroep is de respons gelijk verdeeld 

naar geslacht. Voor alle deelnemersgroepen geldt dat er meer respons uit de stedelijke wijken is gekomen, 

dan uit het buitengebied. Vooral uit de Binnenstad, Voorstad en Zandweerd is veel respons binnengekomen, 

terwijl Okkenbroek en Lettele achterblijven. 

 

Methode Aangeschreven Gebruikers Niet gebruikers Respons 

Digipanel 2254  27  960 42,8% 

Open link Niet bekend, via social media 129  127  -  
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Bekendheid deelscooters GO Sharing 

De bekendheid van de deelscooters van GO Sharing is groot onder de inwoners van Deventer. Ruim 90 

procent van de respondenten is hiermee bekend. Mensen kennen de scooters doordat ze deze in de straat 

hebben zien staan, of hebben zien rijden. Ruim een kwart (26%) van de Digipanelleden heeft over de 

scooters gelezen in de krant. Gebruikers van deelscooters kennen juist ze vaker via social media (33%) of via 

internet (28%) dan Digipanelleden. Gebruikers lijken vaker bekend te zijn met de scooters omdat ze het via 

bepaalde platformen kennen, of er erop gewezen zijn. Wellicht heeft dit zelfs aangezet tot gebruik. Niet-

gebruikers en Digipanelleden hebben ze wel zien staan, maar informatie over de scooters heeft hen in 

mindere mate bereikt.  

Respondenten die de scooters op een andere manier hebben leren kennen geven vaak aan dat dit komt 

doordat zij zelf of gezinsleden gebruik hebben gemaakt van de scooter of ze kennen het fenomeen uit een 

andere stad. Een aantal mensen kent de scooters van de overlast die ze ervaren. 

Mensen tot 35 jaar kennen de scooters vaker via internet, social media of van anderen dan de oudere 

leeftijdsgroepen. Onder oudere inwoners is de bekendheid door artikelen in de krant groter. In het 

buitengebied is de bekendheid doordat mensen de scooters hebben gezien minder dan in de stadswijken. Zo 

geeft 89% van de binnenstadbewoners van het Digipanel aan dat ze de scooters hebben zien rijden, terwijl 

dit in Lettele of Diepenveen slechts respectievelijk 44 en 68 procent is.  

 

  

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Anders

Uit artikelen in de krant

Ik heb er van anderen over gehoord

Via het internet

Via Social Media

Ik heb ze in de straat zien staan

Ik heb ze zien rijden

Hoe kent u de deelscooters van Go Sharing?

Gebruiker Niet gebruiker Digipanel
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Auto

Fiets

Hoeveel van deze ritten had je anders met de auto/fiets gemaakt?

Ik heb geen auto/fiets 0 ritten 1 - 2 ritten 3 - 5 ritten 6 - 10 ritten 10 of meer ritten

45%

25%

23%

1%

4%

2%

Hoe vaak heb je in het afgelopen half jaar gebruik gemaakt van de deelscooter in 
Deventer?

Minder dan 1 keer per maand

1 keer per maand

Meerdere keren per maand

1 keer per week

Enkele keren per week

Weet niet

Gebruik  

Er zijn 129 respondenten die het afgelopen half jaar minimaal een keer gebruik hebben gemaakt van de 

deelscooters in Deventer. Aan hen zijn vragen gesteld over de frequentie van het gebruik, de reden en de 

waardering.  

Bijna de helft (45%) van de gebruikers heeft minder dan een keer per maand een scooter gebruikt. Een kwart 

(25%) heeft dit een keer per maand gedaan en nog eens bijna een kwart (23%) meerdere keren per maand. 

Er zijn weinig frequente gebruikers van de deelscooters, slechts 5 procent gebruikt een of meerdere keren 

per week een deelscooter. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Alternatief voor de fiets of de auto  

Een van de achterliggende ideeën van deelscooters is dat mensen minder vaak de auto hoeven te 

gebruiken. Daarom is gevraagd naar het aantal ritten per scooter die anders met de auto of met de fiets 

gemaakt zouden zijn. Er zijn weinig verschillen in de antwoorden die gegeven worden op de vraag hoeveel 

ritten anders met de auto of met de fiets gemaakt zouden zijn. Voor ongeveer vier op de tien gebruikers 

vervangt de scooter geen ritten. Ruim een derde (34% fiets, 36% auto) geeft aan dat het een tot twee ritten 

heeft gescheeld en een vijfde (fiets 20%, auto 18%) zegt dat er anders meer dan twee ritten per fiets of auto 

gemaakt zouden zijn. 
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Deelscooters vooral recreatief gebruikt  

Gebruikers van de deelscooter gebruiken deze 

voornamelijk recreatief . Bijna de helft (48%) 

geeft dit aan. Een kwart gebruikt de scooters 

om naar het centrum te gaan en tien procent 

voor het woon-werkverkeer. Een op de 6 geeft 

een andere reden aan om de scooter te 

gebruiken. Hierbij wordt bezoek bij vrienden of 

familie genoemd en incidenteel vervoer, 

bijvoorbeeld bij een kapotte fiets of 

garagebezoek. Een enkeling doet er 

boodschappen mee. 

 

Sneller dan de fiets  

Gevraagd naar de voornaamste reden om te kiezen voor een deelscooter springt het antwoord ‘Met de 

deelscooter ben ik sneller ter plekke dan met mijn fiets’ boven de andere opties uit met bijna 30 procent van 

de antwoorden. Voor 17 procent is de reden dat het sneller is dan met de auto en voor 14 procent is de 

voornaamste reden dat het beter voor het milieu is dan de rit met de auto te maken. Om op een bestemming 

te komen die niet met het openbaar vervoer bereikbaar is, neemt 9 procent de scooter. Een kwart van de 

respondenten heeft een andere reden om de scooters te gebruiken. Dit is voornamelijk voor het plezier of om 

een keer uit te proberen hoe het werkt.  
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Het is belangrijk dat 

deelscooters voor de gebruikers 

niet te ver weg staan. Ruim drie 

kwart vindt dat de reistijd naar 

een scooter toe maximaal 5 

minuten mag zijn. Voor een deel 

(15%) hiervan geldt zelfs dat de 

scooter binnen 1 á 2 minuten 

afstand moet staan. Een kwart 

is bereid wat langer onderweg 

te zijn, maar vrijwel niemand 

(2%) wil langer dan 10 minuten 

reizen voor een scooter. 

 

Tevredenheid deelscooter ruim voldoende  

Gemiddeld geven gebruikers het gebruik van de deelscooter een 7,5. In totaal geeft 11 procent een 

onvoldoende, terwijl 56 procent een acht of hoger geeft aan het gebruik van de deelscooter. Gevraagd naar 

een toelichting geven veel mensen die positief zijn over de scooters aan dat het een prima concept is en dat 

het handig werkt. Minder positieve reacties gaan regelmatig over de prijs of over de staat van het voertuig 

vanwege vandalisme of noodzakelijk onderhoud. 

Jongeren geven het gebruik gemiddeld een hoger cijfer. De leeftijdscategorie van 15 tot 24 jaar geeft 

gemiddeld een 8,1. De leeftijdscategorieën tussen de 25 en 54 jaar geven rapportcijfers tussen de 7,2 en 7,6. 

De leeftijdscategorie van 55 tot 64 jaar is vaker ontevreden, zij geven gemiddeld een 5,8 aan het gebruik van 

de scooter. Vrouwen zijn iets positiever over de scooters dan mannen met een gemiddeld cijfer van 8,0 van 

vrouwen tegen 7,3 van mannen.  

 

 

 

 

 

 

 

Een andere manier om te kijken naar gebruik en tevredenheid is of mensen de scooters blijven gebruiken of 

dat ze na enige tijd stoppen. Daarom is aan de respondenten die deelnamen via de open link gevraagd of zij 

in de toekomst van plan zijn (vaker) gebruik te maken van een deelscooter in Deventer. Dit is dus ook 

gevraagd aan de mensen die nog nooit een deelscooter hebben gebruikt.  
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Mensen die momenteel al regelmatig gebruik maken van de deelscooter verwachten vaak dat zij ook in de 

toekomst gebruik gaan maken van een deelscooter. Van de mensen die meerdere keren per maand een 

deelscooter gebruikt verwacht 85 procent dit in de toekomst te blijven doen. Naarmate respondenten minder 

vaak gebruik maken van de deelscooter neemt de verwachting dat ze het blijven gebruiken ook af. Onder 

gebruikers die minder dan eens per maand de deelscooter nemen is dit percentage 46 procent. Van de 

respondenten die nog nooit gebruik hebben gemaakt van een deelscooter in Deventer, verwacht een grote 

meerderheid (81%) dit ook niet te gaan doen in de toekomst. Slechts vijf procent denkt dit wel te gaan doen.  

 

 

 

 

 

 

Voordelen en nadelen 

We hebben aan gebruikers, niet-gebruikers en aan het Digipanel gevraagd wat de voordelen zijn van 

deelscooters. Gebruikers vinden de grootse voordelen dat je met een deelscooter dichtbij je bestemming 

komt (47%), dat de scooters milieuvriendelijk zijn (40%) en dat er geen aanschaf- en onderhoudskosten zijn 

(40%). Ook vinden gebruikers het een goed alternatief voor het openbaar vervoer (35%) en zijn de scooters 

snel (29%). Dat laatste punt wordt niet opgemerkt door niet-gebruikers en het Digipanel. 
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Niet gebruikers en het Digipanel denken beide dat de afwezigheid van aanschaf- en onderhoudskosten het 

grootste voordeel is (49% en 51%). Digipanelleden zien verder de milieuvriendelijkheid (42%) als groot 

voordeel en vinden het een stille vorm van vervoer (40%), terwijl dat voor gebruikers minder belangrijk is. 

Niet-gebruikers buiten het Digipanel vinden de milieuvriendelijkheid belangrijk (29%) en zien eveneens de 

relatieve stilte van elektrische scooters als voordeel (26%). De mensen die ‘anders, namelijk’ hebben 

aangevinkt, wilden hier doorgaans mee aangeven dat zij geen voordelen zien. 

Parkeren en prijs zijn nadelen  

Gebruikers vinden het grootste nadeel van de deelscooters dat ze te duur zijn, bijna de helft (49%) geeft dit 

aan. Opvallend is dat door ongeveer tien procent van de gebruikers de prijs juist als voordeel wordt 

genoemd. Jongeren vinden de scooters vaker te duur dan oudere respondenten. Voor mensen die de 

scooters niet gebruiken is de prijs geen punt, zij vinden vooral dat de scooters in de weg staan. Namelijk 88 

procent van de niet-gebruikers en 68 procent van het Digipanel geeft aan dat het grootste nadeel is dat de 

scooters overal geparkeerd staan. Dit wordt door niet-gebruikers dus wel als een probleem ervaren en dit 

zien we later ook terug in het hoofdstuk over overlast en over de acties die de gemeente zou moeten nemen.  

Gebruikers, niet-gebruikers en het Digipanel vinden daarnaast dat de deelscooters op onlogische plekken 

staan. Uit de overige antwoorden blijken nog meer voorbeelden van parkeeroverlast. Daarnaast zijn sommige 

respondenten bang dat de deelscooter het busvervoer zal uithollen en vinden een aantal respondenten dat 

gebruikers niet altijd netjes omgaan met de scooters en dat deze vies zijn of stuk gaan. Als gebruiker moet je 

op de staat van het voertuig vertrouwen. 
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Overlast  

In het onderzoek zijn vragen over overlast 

opgenomen. Er is gevraagd naar in hoeverre er 

overlast ervaren wordt van de deelscooters van 

Go Sharing en welk type overlast dat is. Deze 

vragen zijn alleen gesteld aan het Digipanel.  

Bijna de helft van de respondenten (49%) ervaart 

geen overlast van de scooters. Meer dan een 

derde (37%) geeft aan een beetje overlast te 

ervaren en een op de tien (10%) zegt veel overlast 

van de deelscooters te ervaren.  

 

Parkeren van de scooters grootste bron van overlast  

Aan de mensen die aangeven overlast te ervaren is gevraagd naar de vorm van overlast. Een grote 

meerderheid (89%) geeft aan dat de deelscooters het trottoir in hun buurt blokkeren. Daarbij komt dat de 

deelscooters de toegankelijkheid van de openbare ruimte belemmeren van mindervaliden en mensen die 

slecht ter been zijn (40%). Dit staat niet los van het eerste punt, maar is aanvullend een belangrijk punt. Ook 

fietspaden worden wel eens geblokkeerd door deelscooters, zo’n 17% heeft hier overlast van. Buiten de 

aangewezen zones parkeren (15%) en dubbel parkeren (14%) kan ook overlast geven.  

Een op de zes mensen die overlast ervaart geeft aan dat dit komt door het ongewenste rijgedrag van de 

bestuurders (16%). Weinig respondenten vinden dat de deelscootergebruikers te hard rijden, namelijk 5 

procent. Overige overlast die ervaren wordt gaat ook vaak over het parkeren van de scooters: op straat, 

parkeerplaatsen of op containeropstelplaatsen. Een aantal mensen vindt de deelscooters het straatbeeld 

ontsieren.  

De meeste overlast wordt ervaren in de middag (47%) en in de avond (37%). In de ochtend (15%) en nacht 

(1%) is dat minder.  
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Weinig meldingen van overlast gedaan  

Bij overlast is het mogelijk om hier melding van te doen. Daarmee kan de overlast worden aangepakt. Er 

wordt niet veel gebruik gemaakt van de mogelijkheid om melding te maken bij Go Sharing of bij de gemeente. 

Zo’n 90 procent van de mensen die overlast ervaart heeft hiervan nog nooit melding gedaan. Respondenten 

zijn vaak niet op de hoogte van deze mogelijkheid. Ruim 44 procent geeft aan nog nooit een melding te 

hebben gedaan en dat ze niet wisten dat dit mogelijk was. Wanneer mensen de overlast wel melden, doen ze 

dit het vaakst bij Go Sharing (7%) en minder vaak bij de gemeente (2%) of bij allebei (1%).  

Gemeente 

De respondenten zijn gevraagd wat zij vinden dat de gemeente zou moeten doen omtrent de deelscooters. 

Gebruikers vinden het uitbreiden van het servicegebied het belangrijkste (65%). Er is niet gevraagd waar ze 

graag uitbreiding zouden zien. In de binnenstad mag je niet parkeren met de scooter. Ook zijn er nog ‘witte 

vlekken’ in het servicegebied richting de randen van de stad en in het buitengebied. Niet gebruikers en 

Digipanelleden vinden dat de gemeente meer regie zou moeten voeren op waar de deelscooters worden 

teruggebracht of geparkeerd (respectievelijk 79% en 62%). Ook vier op de tien gebruikers (41%) vindt dat de 

gemeente dat zou moeten doen. Aansluitend daarop vind twee derde van de niet-gebruikers en de helft van 

de Digipanelleden dat de gemeente nog beter moet toezien op de parkeerplekken van de deelscooters. 

Digipanelleden vinden daarnaast regelmatig (41%) dat er een maximumaantal deelscooters toegelaten zou 

moeten worden in Deventer. Dit is reeds het geval. 
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